

## PRAYERS

Pursuant to Standing Order 43, on motion of Mr. McKinnon, seconded by Mr. Munro (Esquimalt—Saanich), it was resolved,—That this House send a message of congratulations to the Victoria Vikings and the Victoria Vikettes and their coaches, Mr. and Mrs. Ken and Kathy Shields.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the One Hundred and Eighty-Fifth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by members of the North Vancouver Chamber of Commerce, in the Province of British Columbia, calling upon the Government to reconsider its budget and its high interest rate policy, presented by the honourable Member for North Vancouver—Burnaby (Mr. Cook) on Friday, March 19, 1982, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

By unanimous consent, on motion of Mr. Pinard, seconded by Mr. Nielsen, it was ordered,—That the Standing Orders be amended by adding, immediately following Standing Order 75, the following:

75.1 (a) The purpose of this standing order is to provide for the orderly and timely consideration of the following proposed bills, to be introduced no later than April 8, 1982 and to be finally disposed of no later than June 30, 1982:

1. An Act respecting petroleum incentives and Canadian ownership and control determination and to amend the Foreign Investment Review Act;
2. An Act to amend the Petro-Canada Act;
3. An Act to amend the Canada Business Corporations Act;
4. An Act to amend the Department of Energy, Mines and Resources Act;
5. An Act to amend the Petroleum Administration Act and to enact provisions related thereto;
6. An Act respecting energy monitoring and to amend the Energy Supplies Emergency Act, 1979 and the Oil Substitution and Conservation Act;
7. An Act to amend the National Energy Board Act (No. 3);
8. An Act respecting motor vehicle fuel consumption standards.

(b) When the House is considering any of the said bills, Standing Order 31(1) shall not apply and notwithstanding any Standing Order the House shall sit between 6:00 p.m. and 8:00 p.m. on Mondays, Tuesdays and Thursdays.

(c) Maximum cumulative totals of time for debate shall be allotted to the various stages of the said bills as follows: a combined total of 35 hours to the second reading stages and a

## PRIÈRE

En conformité des dispositions de l'article 43 du Règlement, sur motion de M. McKinnon, appuyé par M. Munro (Esquimalt—Saanich), il est résolu,—Que la Chambre envoie un message de félicitations aux Vikings et aux Vikettes de Victoria ainsi qu'à leurs entraîneurs, monsieur et madame Ken et Kathy Shields.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le cent quatre-vingt-cinquième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des membres de la Chambre de commerce de Vancouver-Nord, dans la province de la Colombie-Britannique, demandant au Gouvernement de reconsidérer son budget et sa politique de taux d'intérêt élevés, présentée par l'honorable député de North Vancouver—Burnaby (M. Cook) le vendredi 19 mars 1982, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Du consentement unanime, sur motion de M. Pinard, appuyé par M. Nielsen, il est ordonné,—Que le règlement de la Chambre des communes soit modifié par insertion, après l'article 75, de ce qui suit:

75.1 a) Le présent article a pour objet de rendre possible l'étude ordonnée, en temps opportun, des projets de loi suivants, dont la présentation doit se faire au plus tard le 8 avril 1982 et l'étude s'achever au plus tard le 30 juin 1982:

1. Loi concernant l'encouragement du secteur pétrolier et la détermination de la participation et du contrôle canadiens et modifiant la Loi sur l'examen de l'investissement étranger;
2. Loi modifiant la Loi sur la Société Petro-Canada;
3. Loi modifiant la Loi sur les sociétés commerciales canadiennes;
4. Loi modifiant la Loi sur le ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources;
5. Loi modifiant la Loi sur l'administration du pétrole et édictant des dispositions se rattachant à cette loi;
6. Loi concernant la surveillance du secteur énergétique et modifiant la Loi d'urgence de 1979 sur les approvisionnements d'énergie et la Loi sur l'économie de pétrole et le remplacement du mazout;
7. Loi modifiant la Loi sur l'Office national de l'énergie (n° 3);
8. Loi sur les normes de consommation de carburant des véhicules automobiles.

b) Lors de l'étude de l'un ou l'autre de ces projets, la Chambre siège, par dérogation au règlement, de 18 h à 20 h, les lundis, mardis et jeudis et le paragraphe 31 (1) du règlement ne s'applique pas.

c) Le temps global de parole attribué à l'étude de l'ensemble des projets est de 35 heures pour l'étape de la deuxième lecture et de 35 heures pour l'étape du rapport et de la troisième